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Folketingets boligudvalg 

Folketingets boligudvalg har d. 3. februar 2025 stillet følgende spørgsmål nr. 37 

(alm. del) til social- og boligministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Carl Andersen (LA). 

Spørgsmål nr. 37: 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange ejerlejligheder i etagebebyggelser der 

findes i Danmark, opdelt efter om de er beboet af ejer eller lejer? Svaret bedes 

opdelt efter, om opførelsesåret er før eller efter 1967.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Social- og Boligstyrelsen, 

som oplyser følgende:  

 

”Primo 2024 var der på landsplan godt 325.000 privatejede etageboliger i 

ejendomme, som var ejerlejlighedsopdelt. Heraf var knap 187.000 beboet af 

lejer (ca. 57 pct.), mens knap 139.000 var beboet af ejer (ca. 43 pct.). I forhold 

til boligernes opførelsesår var knap 140.000 af boligerne opført før 1967 (ca. 

43 pct.), mens godt 182.000 var opført i 1967 og efter (ca. 56 pct.).” 
 

Tabel 1 

Privatejede1) etageboliger i ejendomme som er ejerlejlighedsopdelt. Fordelt efter opførelsesår 

og om boligen er beboet af lejer eller ejer, 2024 

 Opførelsesår 
I alt 

 Uoplyst Før 1967 1967 og efter 

Beboet af lejer 2.900 65.813 118.187 186.900 

Beboet af ejer 479 74.041 64.078 138.598 

I alt 3.379 139.854 182.265 325.498 
 

1)  Undtagen ejendomme ejet af private andelsboligforeninger 

Kilde:  Social- og Boligstyrelsens Boligstatistiske database  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Sophie Hæstorp Andersen 

Social- og boligminister 
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